
Protokół 
XXXIV Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 28 września 2017r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący obrad Pan Henryk Lesiński, który 
stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Regina Batycka 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Marek Maciejewski 
Tomasz Maćkowiak 
Donata Michałowska 
Jan Rajchelt 
Maciej Szafrański 
Łukasz Szymczak 
Łukasz Wawrzyniak 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak - Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Lucyna Jaroszewska 
Jacek Walkowiak 
Paweł Doba 
a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Jolanta Litka  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak – Tyczka – radca prawny 
Ryszard Pomin – Prezes Zakładu Komunalnego Sp. z o. o. 
Agnieszka Świątkowska – koordynator ds. transportu publicznego Zakład Komunalny Sp. z o. o. 
 
 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że proponowana jest zmiana porządku obrad 
polegająca na wprowadzeniu w punkcie 14 treści „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Kleszczewo””. Pozostałe punkty 
porządku obrad zostają odpowiednio przenumerowane. 

Pan Wójt poinformował, że zmiana porządku obrad ma związek z ponownym ubieganiem 
się o środki na budowę węzła przesiadkowego w ramach ZIT. Pierwszy wniosek został 
rozstrzygnięty na niekorzyść gminy, gdzie z wnioskowanych 19 mln zł gminie zaproponowano 4 
mln zł. Wójt dodał, że w celu zwiększenia szans na pozyskanie dotacji planowane jest 
wybudowanie dwóch węzłów zamiast jednego. Węzeł w Tulcach (o zakresie mniejszym niż 
kleszczewski) powoduje wzrost parametru jakim jest liczba obsługiwanych mieszkańców w 
promieniu 3km od każdego z węzłów – co jest jednym z czynników przy ocenie wniosków. 
Omawiana zmiana wymaga korekty w Planie Gospodarki Niskoemisyjnej. Pan Wójt nadmienił, że 



węzeł w Tulcach jest już ujęty w Programie Regionalnym Infrastruktura i Środowisko, a dodatkowo 
zostaje również uwzględniony w Programie ZIT - obok węzła Kleszczewo. 
 W związku z powyższym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem porządku obrad głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu  z  obrad  z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających Gminie Kleszczewo oraz jej jednostkom podległym, 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić 
pomoc publiczną oraz wskazanie organów  do tego uprawnionych.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których  właścicielem 
lub zarządzającym jest Gmina Kleszczewo oraz warunków i zasad korzystania z tych 
przystanków. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe transportu zbiorowego   
środkami komunikacji gminnej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia ulg i zwolnień  w opłatach za przejazdy środkami 
komunikacji gminnej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  sposobu ustalania w gminnym transporcie zbiorowym wysokości 
opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, za naruszenie przepisów  o przewozie rzeczy i 
zwierząt oraz wysokości opłaty manipulacyjnej. 

10.  Podjecie uchwały w sprawie określenia  przepisów  porządkowych  w komunikacji gminnej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2017r. 
12. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na 

lata 2017-2040. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Poznań a 

Gminą Kleszczewo w zakresie usług edukacyjnych 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej Gminy Kleszczewo” 
15. Realizacja Programu 500+ oraz działalność świetlic środowiskowych w okresie wakacji – 

informacja Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczewie. 
16. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
17. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
18. Zapytania i wolne wnioski. 
19. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag.              
W związku z powyższym członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem protokołu z 
XXXIII Sesji:  
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 



Za przyj ęciem protokołu głosowało 9 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 2 radnych. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXIII Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXIV/254/2017 w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu 
i trybu umarzania, odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających 
charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Kleszczewo oraz jej jednostkom podległym, 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić 
pomoc publiczną oraz wskazanie organów  do tego uprawnionych przedstawiła Pani Sekretarz.  
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/254/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXIV/255/2017 w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Kleszczewo oraz warunków 
i zasad korzystania z tych przystanków przedstawiła Pani Sekretarz.  
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/255/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXIV/256/2017 w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe w 
transporcie zbiorowym środkami komunikacji gminnej przedstawiła Pani Sekretarz.  
 Pani Sekretarz poinformowała, że Rada Gminy może ustalać ceny za usługi przewozowe w 
publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej w 
gminnych przewozach pasażerskich. W związku z planowaną integracją transportu na liniach 431, 
432 oraz 435 obowiązywały będą z dniem 01 listopada 2017r. ceny ustalone przez Radę Miasta 
Poznania.  Natomiast na liniach 488 i 489  obowiązywać będą ceny ustalone przez radę Gminy 
Kleszczewo, których wysokość określona jest w proponowanej uchwale. 
W tym stanie prawnym z dniem wejścia w życie proponowanej uchwały przestanie obowiązywać 
na terenie gminy Uchwała Nr XLIII/314/2014 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 03 września 2014 
r. w sprawie ustalenia cen i opłat za korzystanie ze środków komunikacji gminnej. 

Pani Sekretarz dodała, że linia 488 obejmowała będzie wszystkie miejscowości, które 
znalazły się poza obszarem objętym integracją transportu publicznego i będą to przejazdy 
bezpłatne. Natomiast trasa, ceny biletów jednorazowych i miesięcznych na linii 489 pozostają bez 
zmian. Projekt uchwały nie przewiduje więc wzrostu dotychczas obowiązujących cen, które 



wprowadzone zostały do niniejszej uchwały w wysokościach dotychczas obowiązujących, za 
wyjątkiem wprowadzenia bezpłatnych przejazdów na terenie następujących miejscowości: Bugaj, 
Kleszczewo, Krerowo, Krzyżowniki, Lipowiec, Markowice, Poklatki, Śródka, Zimin. 
Wprowadzenie bezpłatnej komunikacji dla mieszkańców wiąże się z istotną modyfikacją 
funkcjonowania komunikacji gminnej w związku z integracją Komunikacji Gminy Kleszczewo z 
Zarządem Transportu Miejskiego w Poznaniu.  
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Pani Halina Michalak – Szczepaniak sołtys Gowarzewa zapytała czy dzieci z Siekierek, 
które dojeżdżają do szkoły nie mogłyby korzystać z bezpłatnych przejazdów (przystanek na 
pograniczu miejscowości Gowarzewo i Siekierki)? 
 Pan Wójt wyjaśnił, że komunikacja jedynie pozornie jest bezpłatna, jej koszty ponosi Gmina 
Kleszczewo, natomiast Gmina Kostrzyn ma taką samą możliwość jak Gmina Kleszczewo  
wykupienia „swoim dzieciom” biletów na przejazdy na tej trasie (na karcie PEKA). 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/256/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXIV/257/2017 w sprawie ustanowienia ulg i zezwoleń w opłatach 
za przejazdy środkami komunikacji gminnej przedstawiła Pani Świątkowska. Pani Świątkowska 
poinformowała, że zgodnie z informacjami przekazanymi podczas posiedzeń komisji projekt 
uchwały zakłada wprowadzenie systemu ulg i zwolnień zgodnych z obowiązującymi na terenie 
Miasta Poznania.  Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
 Pan Wójt zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na zmianie zapisu 
dotyczącego uprawnienia do korzystania z bezpłatnych przejazdów środkami komunikacji gminnej 
w punkcie 1 ppkt. 7) załącznika tj. zapis „osoby, które ukończyły 70 lat, na podstawie ważnego 
dowodu tożsamości potwierdzającego wiek” zamienia się na treść: „osoby, które ukończyły 65 lat, 
na podstawie ważnego dowodu tożsamości potwierdzającego wiek”. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/257/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXIV/258/2017 w sprawie sposobu ustalania w gminnym transporcie 
zbiorowym wysokości opłat dodatkowych z tytułu przewozu osób, za naruszenie przepisów  
o przewozie rzeczy i zwierząt oraz wysokości opłaty manipulacyjnej przedstawiła Pani 
Świątkowska. Pani Świątkowska poinformowała, że proponuje się ustanowić następujące 
wysokości opłat dodatkowych: 

1) za przejazd bez ważnego dokumentu przewozu bądź dokumentu poświadczającego uprawnienie 
do przejazdu bezpłatnego, jako 93-krotność opłaty normalnej obowiązującej w strefie I; 
2) za przejazd bez ważnego dokumentu poświadczającego uprawnienie do przejazdu ulgowego,  
jako 80% opłaty dodatkowej określonej w pkt. 1; 



3) za naruszenie przepisów o przewozie rzeczy lub zwierząt, w szczególności zabieranie ze sobą do 
środka transportu rzeczy i zwierząt wyłączonych z przewozu lub dopuszczonych do przewozu na 
warunkach szczególnych, bez zachowania tych warunków, jako 100% opłaty dodatkowej 
określonej w pkt. 1; 
4) za spowodowanie zatrzymania lub zmianę trasy środka transportu bez uzasadnionej przyczyny, 
jako 200% opłaty dodatkowej określonej w pkt. 1; 
5) w razie uiszczenia opłaty dodatkowej podczas kontroli u kontrolera biletów lub w ciągu 7 dni od 
nałożenia kary; opłaty dodatkowe określone w pkt. 1-3 obniża się o 50%. 
Pani Świątkowska dodała, że proponowane opłaty dodatkowe są zgodne z obowiązującymi na 
terenie Miasta Poznania.    
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 
uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/258/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXIV/259/2017 w sprawie określenia przepisów porządkowych w 
komunikacji gminnej przedstawiła Pani Świątkowska. Pani Świątkowska poinformowała, że 
Regulamin Przewozów stanowi załącznik do niniejszej uchwały i jest to rozszerzona wersja 
dotychczas obowiązującego dokumentu. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/259/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXIV/260/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej  na 2017r. 
przedstawiła Pani Skarbnik.  

Pani Skarbnik poinformowała, że w stosunku do projektu omawianego podczas posiedzeń 
komisji naniesione zostały następujące zmiany: 
Dz. 600 Transport i łączność: 
- rozdział  60016 - wydatki: zwiększono plan wydatków o kwotę 1.000,00zł na utwardzenie terenu 
pod wiatą autobusową w ramach Funduszu Sołeckiego – sołectwo Gowarzewo. 
Dz.700 Gospodarka mieszkaniowa: 
- rozdział 70005 - dochody: zwiększono środki o kwotę 2.000,00zł z tytułu wpływów za wieczyste 
użytkowanie. W planie wydatków zmniejszono środki o kwotę 40.000,00zł na projekt budowy 
świetlicy w Nagradowicach. 
Dz. 750 Administracja publiczna: 
- rozdział 75011 - dochody: na podstawie zawiadomienia Wojewody Nr FB-I.3111.274.2017.7 z 
dnia 11.09.2017r. wprowadzono środki z tytułu dotacji na realizację zadań USC, jednocześnie 
wprowadzono środki w planie wydatków, 
- rozdział 75095 - wydatki: zwiększono plan wydatków o kwotę 3.000,00zł na zakup tablicy 
informacyjnej w ramach FS Gowarzewo, 
Dz.754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: 



- rozdział 75412 - wydatki: zwiększono plan wydatków o 5.000,00zł (FS Gowarzewo- zakup 
głośników i rzutnika dla OSP), zmniejszenie o 1.723,10zł (FS Gowarzewo- przesunięcie do §4300). 
Zwiększenie w § 4270 o 10.000,00zł na naprawę dachu OSP Śródka oraz Kleszczewo. Zwiększenie 
w § 4300 (1.723,10 FS Gowarzewo-malowanie świetlicy w OSP, 1000,00 FS Gowarzewo –montaż 
rzutnika i głośników, 10.000,00zł pozostałe usługi w OSP). 
Dz. 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych osób nieposiadających 
osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem: 
- rozdział 75616 - dochody: zwiększono plan dochodów z tytułu różnych opłat. 
Dz. 801 Oświata i wychowanie: 
- rozdział 80104, 80104 dochody: na podstawie zawiadomienia Wojewody Nr FB-
I.3111.296.2017.7 z dnia 14.09.2017r. wprowadzono środki z tytułu dotacji na zakup podręczników 
lub innych materiałów ćwiczeniowych dla szkół prowadzonych przez osoby prawne inne niż JST, 
jednocześnie wprowadzono środki w planie wydatków. Ponadto dokonano zmiany planu dochodów 
na wniosek poszczególnych dyrektorów szkół. 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 
- rozdział 90004 - wydatki: w §4210 zwiększenie o 10.000,00zł – ławki, kosze i tłuczeń na ścieżkę 
skarby lasu w Tulcach oraz  zmniejszenie o 5.000,00zł (FS Gowarzewo – zmiana przedsięwzięcia) 
- rozdział 90095 - zwiększono plan wydatków o kwotę 15.000,00zł na remont lokalu komunalnego 
w Tulcach. 
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: 
-rozdział 92114 - wydatki: zwiększono środki na dotację dla GOK. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXIV/260/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXIV/261/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2017-2040 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały 
został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 

Pani Skarbnik przedstawiła zmiany w projekcie uchwały w stosunku do projektu 
omawianego podczas posiedzeń komisji tj. zwiększono kwotę prognozowanych dochodów w 2018r. 
w ramach dochodów majątkowych o kwotę 400.000zł z tytułu zawartej umowy o dofinansowanie 
ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej zadania inwestycyjnego, w ramach Programu 
Rozwoju Infrastruktury Lekkoatletycznej (Orliki Lekkoatletyczne - środki przeznaczone na budowę 
kompleksu lekkoatletycznego i boiska wielofunkcyjnego w Tulcach, realizacja 2017-2018). 
Zwiększono kwotę prognozowanych wydatków w 2018r. o kwotę 9.786.100,00zł. w ramach 
wydatków majątkowych. 

W wykazie wieloletnich przedsięwzięć wprowadzono w limicie wydatków nowe 
przedsięwzięcie pn. Budowa kompleksu lekkoatletycznego i boiska wielofunkcyjnego w Tulcach, 
realizacja w latach  2017- 2018r. w wysokości: 
-  400.000,00zł w 2017r. 
-  600.000,00zł w 2018r. 

Mimo zmiany dochodów, wydatków, przychodów, zmiany wyniku budżetu w 
poszczególnych latach objętych prognozą oraz wprowadzonych nowych przedsięwzięć, okres spłaty 
długu pozostaje bez zmian tj. do 2040r. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 



W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 10 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Uchwała Nr XXXIV/261/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 
 Projekt Uchwały Nr XXXIV/262/2017 w sprawie porozumienia międzygminnego pomiędzy 
Miastem Poznań, a Gminą Kleszczewo w zakresie usług edukacyjnych przedstawiła Pani Sekretarz. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzenia komisji. 
Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 
uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/262/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXIV/263/2017 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 
„Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy Kleszczewo” przedstawił proponując zmianę porządku 
obrad Pan Wójt. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 11 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXIV/263/2017 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
Temat realizacji Programu 500+ oraz działalności świetlic środowiskowych w okresie wakacji 
przedstawiła w formie prezentacji multimedialnej Pani Mirosława Radzimska Kierownik Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kleszczewie. Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 

Radny Lammel poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska w dniu 18 września 2017r. było funkcjonowanie oczyszczalni ścieków oraz sprawy 
bieżące wynikające z działalności gminy. 

Radny Bytniewski poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury  
w dniu 19 września 2017r. była działalność Bonum Futurum Niepublicznej Dwujęzycznej Szkoły 
Podstawowej w Tulcach oraz sprawy bieżące wynikające z działalności gminy . 

Radny Rajchelt poinformował, że przedmiotem posiedzenia Komisji Finansowo                            
- Gospodarczej w dniu 20 września 2017r. była działalność OPS pod kątem realizacji programu 
500+ i działalności świetlic środowiskowych w okresie wakacji oraz  sprawy bieżące wynikające                
z działalności gminy wynikające z działalności gminy. 

 
Ad. 17 porządku posiedzenia 
12.09 – Zgromadzenie GOAP, którego tematem były zmiany w zakresie sposobu odbioru odpadów 
z nieruchomości niezamieszkałych (możliwość wprowadzenia pojemników, które będą opróżniane 
na posesji), ponadto wprowadzono stałe terminy odbioru odpadów z nieruchomości 
niezamieszkałych, 



10.09 – posiedzenie Zarządu LGD Trakt Piastów, 19.09. - Walne Zgromadzenie LGD Trakt 
Piastów podczas którego podjęte zostały zmiany w statucie wynikające z zaleceń Urzędu 
Marszałkowskiego, przeprowadzono także wybory zarządu, komisji rewizyjnej oraz prezesa - 
funkcję tę nadal będzie pełnił Bogdan Kemnitz. 
18.09 – spotkanie z wykonawcą budowy drogi od węzła Kleszczewo do Swarzędza  (Eurovia) w 
kwestii oznakowania trasy na czas budowy, 
28.09 – spotkanie  z przedstawicielami gmin oraz firm przewozowych, w których funkcjonuje 
komunikacja ZTM lub trwają przygotowania do jej uruchomienia.  
28.09 -  konferencja prasowa  z udziałem wiceprezydenta Miasta Poznania i dyrektora ZTM 
dotycząca z przystąpienia Gminy Kleszczewo do systemu ZTM z  dniem 1 listopada 2017 r. . 
 
W kwestii inwestycji Pan Wójt poinformował, że: 
- trwa remont świetlicy w Śródce, 
- nastąpiło otwarcie ofert w przetargu na rozbudowę Szkoły Podstawowej w Tulcach. 
Pan Wójt poinformował, ze podpisana została umowa na przebudowę drogi Kleszczewo – 
Swarzędz. 
Po pierwszym etapie weryfikacji, na pierwszym miejscu w rankingu jest wniosek o dofinansowanie 
termomodernizacji budynku szkoły w Kleszczewie i szkoły w Ziminie oraz świetlicy w Poklatkach. 
W planach jest także budowa boiska w Gowarzewie oraz boiska w Tulcach (dofinansowanie w 
ramach programu „lekkoatletyczny orlik” z bieżnią 200m). Ponadto Pan Wójt nadmienił, że Powiat 
Poznański złożył wniosek o dofinansowanie budowy ścieżki rowerowej na trasie Gowarzewo – 
Poznań. Przygotowanie wniosku zostanie sfinansowane z budżetu Gminy Kleszczewo. 
Pan Wójt poinformował także, że Powiat Poznański przekazał 2 pompy na wyposażenie OSP w 
Krzyżownikach i Komornikach. 
 
Ad. 18 porządku posiedzenia 
Radny Szafrański zapytał na kiedy planowana jest budowa ulicy Świerkowej i Tulipanowej w 
Tulcach? 
Pan Wójt wyjaśnił, że trwa procedura przygotowywania dokumentacji na te inwestycje, przetarg 
będzie ogłoszony, ale prawdopodobnie przesunie się to na przyszły rok. 
Radny Szafrański zapytał czy środki na budowę tych ulic są w budżecie zabezpieczone? 
Pan Wójt potwierdził. 
Radny podziękował za bezpłatne udostępnienie hali i boiska w Tulcach w celu zorganizowania kina 
letniego oraz złożył na ręce Przewodniczącego Rady Gminy rezygnację z członkostwa w Komisji 
Rewizyjnej. 
Rady Łukasz Szymczak zapytał czy przy okazji planowanej budowy boiska w Tulcach możliwe jest 
utworzenie boiska do piłki siatkowej o nawierzchni piaskowej? 
Pan Wójt stwierdził, że dla takiego boiska brana jest pod uwagę lokalizacja w sąsiedztwie hali 
sportowej lub przy ścieżce leśnej. 
Radny Bytniewski poinformował o starcie rządowego programu rozwoju małej architektury 
sportowo – rekreacyjnej tzw. „Otwarte Strefy Aktywności”. 
 
Ad. 19 porządku posiedzenia 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący obrad podziękował wszystkim                              
za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:30. 
 
Protokołowała: 
Magdalena Rakszawska 
            za zgodność z przebiegiem obrad 

        Przewodniczący Rady Gminy 
 

                    Henryk Lesiński 


